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Sestry a bratři hasiči, vážení hosté

Opět jsme se tady po roce sešli, abychom společně shodnotili již téměř uplynulý rok 
2024. A rok to byl opravdu zajímavý, protože nám přinesl spoustu nečekaných 
událostí, které však byli spíš nepříjemné, než naopak. Všichni jistě víte, že mám 
namysli ničivé povodně, které nás letos již 2x postihli. Podrobně se ale dostanu snad 
úplně ke všemu.
Náš sbor má k dnešnímu dni celkem 113 členů, z toho je 71 mužů, 18 žen a 24 dětí a 
mládeže do 18-ti let. Kromě této výroční schůze se scházíme každý měsíc, vždy v 
pátek, na členské schůzi, když určí náš starosta.

Od loňské výroční schůze, která byla 11. listopadu 2023 se toho událo opravdu dost.
8. prosince 2023 proběhlo od 17,30 hodin v naší klubovně školení řidičů SDH a JSDH 
Sazovice. Přednášel nám majitel autoškoly p. Bartek
16. prosince 2023 proběhl na náměstí před obecním úřadem Vánoční jarmark. Tuto 
akci pořádala obec, naši členové pomohli při přípravě a následným úklidem 
prodejních stánků.
28. prosince 2023 proběhl v kuželně na Machové vánoční turnaj v kuželkách. Děti 
začínali ve 13 hodin, dospělí pak v 16 hodin. Sešlo se nás poměrně dost a vůbec zde 
nešlo o to, kdo vyhrál, ale spíš o pěknou besedu u které se popíjelo a jedlo. Návrat 
hasičským Renaultem byl kolem 21:30 hodin.
31. prosince 2023 proběhla poslední akce tohoto roku a tou byl Silvestr na sále. I 
přes počáteční nezájem v předprodeji lístků se nakonec akce uskutečnila s počtem 
asi 50 oslavujících. O zábavu se postarala reprodukovaná hudba, jídla a pití bylo 
opravdu dost a tak není divu, že se slavilo až do ranních hodin.

První akcí letošního roku byl hasičský ples. Konal se 13. ledna a byl opravdu 
povedený. Nechyběla bohatá tombola od štědrých sponzorů, bar byl zásoben 
dobrým pitím i skvělým jídlem, no a o zábavu se nám postarala skvělá Zdounečanka. 
Nechybělo ani kulturní vystoupení v podání Fryštáckých mažoretek a o hezky a 
stylově vyzdobený sál se postarala paní Ivona Frydrychová. Návštěvnost byla více než
skvělá a končilo se až hodně pozdě v noci, nebo spíš nad ránem.

2. února 2024 proběhl hasičský zájezd do vinného sklepa v Zarazicích u Veselí nad 
Moravou. Objednaný autobus odjížděl před 17 hodinou od budovy úřadu a na místo 
dorazil přibližně za hodinu. Zde nás přivítal majitel sklepa a pak následoval výborný 
gulášek a samozřejmě skvělé víno. Nechyběla ani odborná přednáška spojená s 
degustací vín. Pak už se jen sedělo, zpívalo a bavilo u skleničky dobrého vína. 
Odjíždělo se před půlnocí a zpět v Sazovicích jsme byli krátce po jedné hodině v noci. 
Této akce se zúčastnilo 38 hasičů.



10. února 2024 proběhl v naší obci ostatkový zvyk Vodění medvěda. Průvod více jak 
40-ti masek vyšel od hasičárny krátce po 9 hodině směrem na Tečovice. Prošla se 
část obce a okolo 12 hodiny jsme si dali pauzu na oběd na výletišti Zahrázovo. Poté 
jsme opět vyšli do ulic a okolo 17 hodiny jsme došli zpět ke zbrojnici. Pak už 
následovalo pohoštění v domečku na výletišti a hlavně zasloužený odpočinek. 
Naštěstí bylo celý den opravdu krásně slunečno a teplo a počasí tak spíš připomínalo 
jaro než únor.

23. března 2024 proběhla další z nespočet brigád na úpravě naší závodní dráhy. 
Tentokrát se ale finálně zarovnal pozemek přivolaným buldozerem a konečně se i 
zasela nová tráva. Pak už se jen zavlažovalo, hnojilo a zbytek už bylo pouze na 
přírodě.

12. dubna 2024 proběhl od 15 hodin sběr železa. Sešlo se nás poměrně dost a tak šla
práce hezky rychle. Po projetí celé obce se přistavený kontejner podařilo naplnit asi 
tak ze tří čtvrtin. Končilo se krátce po 17 hodině.

27. dubna 2024 se uskutečnil zájezd na mezinárodní hasičskou pouť na sv. Hostýn. 
Objednaný autobus odjížděl v 8 hodin a návrat byl krátce po 14 hodině. Pouti se od 
nás zúčastnilo 24 lidí.

30. dubna 2024 proběhla jedna z největších akcí, které jako sbor pořádáme, a to 
Velký slet čarodějnic. Začalo se v 15 hodin programem pro děti se spoustou soutěží a 
nechyběla ani pohádka od skvělého vypravěče Dana. Ve 20 hodin pak vypukla zábava
pro dospělé s kapelou Expo-Pension. Akce to byla velkolepá, protože odpolední 
program navštívilo okolo 200 lidí a večerní zábavy se zúčastnilo okolo 650 lidí! 
Končilo se opravdu až za svítání. Obrovský dík patří všem aktivním členům sboru, 
protože připravit a realizovat takovou akci chtělo pomoc od většiny členů a také se 
jich většina zapojila.

24. a 25. května 2024 se konaly na výstavišti v Kroměříži Dny hasičů zlínského kraje. 
Vystavovalo se zde spousta historické i současné hasičské techniky a nechyběla zde 
ani naše historická technika a to koňská stříkačka z roku 1903 a přívěsná stříkačka 
DS16 z roku 1928.

23. června 2024 proběhla na výletišti soutěž mladých hasičů jako 3. ročník 
Memoriálu Josefa Brázdila. Soutěž začala v 8 hodin a končilo se kolem 14 hodiny. 
Zařazena byla do seriálu soutěží ZLMH a StMPM. Utkali se starší žáci, mladší žáci a 
přípravka. Celkem jsme viděli na 50 hasičských útoků.



25. června 2024 proběhla v dopoledních hodinách cvičná evakuace místní školy a 
školky. V ranních hodinách se konala odborná přednáška pro všechny žáky a v 10 
hodin se vyhlásil poplach. Naše výjezdová jednotka přijela za pár minut na místo a 
zajistila celý objekt. Jednu fiktivně zraněnou učitelku vynesli na nosítkách ven a celé 
cvičení se pak přesunulo na výletiště. Zde si mohli děti prohlédnout hasičskou 
zbrojnici a klubovnu. Pak následovala ukázka hašení skutečného ohně a poté si 
mohly děti vyzkoušet, jak se taková hasičská zásahová proudnice drží, když z ní stříká 
voda. A protože bylo opravdu horko, tak nechyběla ani pořádná sprcha pro všechny, 
včetně paní ředitelky. Celého hasičského dopoledne se zúčastnilo i několik schovanců
ze zlínského stacionáře pro tělesně postižené. Vše končilo krátce po poledni.

28. června 2024 v 17:48 nám KOPIS vyhlásil poplach. Jednalo se o požár pole v obci 
Racková. Ve skutečnosti to bylo taktické cvičení 3. okrsku, kterého se účastnili sbory z
Rackové, Mysločovic, Machové, Hostišové a Sazovic. Po příjezdu na místo jsme 
zaujali naše stanoviště a systémem dálkového přenosu vody jsme poslali vodu na 
místo požáru dosti náročným terénem. Tím však toto cvičení nekončilo, ale 
připraveny byli ještě další stanoviště, kde jsme si vyzkoušeli práci s proudnicí, hašení 
ve výškách a základy první pomoci. Na všech stanovištích dohlíželi zkušení hasiči a 
záchranáři z pořádajícího sboru, tedy z Rackové. Po splnění těchto úkolů následovalo 
malé pohoštění a krátce před 21 hodinou jsme se vrátili zpět na základnu.

30. června 2024 ve 20:02 nám KOPIS vyhlásil poplach. Následkem prudké bouře se 
vylila voda z koryta za poldrem na Padělkách u nově postavených domů. Voda se 
valila směrem k hlavní cestě a brala sebou vše. Po příjezdu jsme okamžitě pomáhali 
místním občanům chránit jejich majetek a též jsme začali plnit pytle s pískem. Ty se 
pak rozváželi na strategická místa, kde zabránili vodě napáchat ještě větší škody. 
Současně jsme přesunuli část jednotky do ulice u koupaliště, kde se začala vylévat 
voda do ulice skrz kanálové vpustě. Jak na Padělkách, tak i v ulici u koupaliště, jsme 
nasadily obě plovoucí čerpadla i PS 12, a odčerpávali jsem velkou vodu zpět do 
koryta. Po jedné hodině v noci se situace uklidnila, tak jsme se postupně rozešli 
domů, abychom se trochu prospali a na místě u koupaliště jsme ponechali 2 členy, 
kteří dohlíželi na nebezpečně vysokou hladinu Svodnice, která však ještě byla ve 
svém korytu. Vystřídat jsme je měli v 6 hodin ráno. To jsme však ještě netušili, co 
přijde za necelou hodinu.

1. července 2024 ve 2:21 nám KOPIS opět vyhlásil poplach. Dva naši členové, kteří 
dohlížely na vysokou hladinu Svodnice, těsně před 2 hodinou ranní obvolávali 
jednotku zpět do akce, protože hladina se začala neuvěřitelně rychle zvedat a 
okamžitě vylévat z koryta. Po příjezdu velitele družstva na místo se vyhodnotila 
vzniklá situace a okamžitě usoudil, že situace je nezvladatelná a nechal přes krizovou 
linku opět vyhlásit poplach a povolat posilové jednotky.



Mezi tím jsme objížděli celou ulici se sirénou a všemožným způsobem budili již spící 
lidi, kterým se však již valila voda do domů. Velká voda zaplavovala i přilehlý 
sportovní areál a koupaliště, kde během krátké chvíle splynul bazén i všechna 
sportoviště v jednu velkou vodní plochu. Pak již to šlo vše rychle, zachraňoval se 
majetek, zvířata, zaparkované auta, prostě vše, co se dalo. Po příjezdu jednotky HZS 
Otrokovice usoudil velitel zásahu o nutnosti evakuace lidí. Tak se tedy několik lidí 
evakuovalo do budovy OÚ, kde byl zřízen krizový štáb. Zásah se protáhl přes celou 
noc až do dalšího dne, kdy se po opadnutí vody začalo čerpat, uklízet, odvážet 
veškerý nepořádek a zničené věci občanů. Zásah se oficiálně ukončil ve 20:30, ale 
úklidové práce budou pokračovat ještě několik dní. Obou těchto zásahů, které tak 
splynuli v jeden, se účastnila nejen naše JSDH a členové sboru, ale i spousta 
dobrovolníků z řad místních občanů. Operační středisko nám těž v průběhu noci a 
celého dne, kdy bylo nejvíce práce, posílalo na naši žádost posilové jednotky hasičů.

12. srpna 2024 jsme doprovodili na poslední cestě našeho dlouholetého člena a 
zároveň takového mecenáše našeho sboru, bratra Jiřího Balajku. Zemřel po krátké 
nemoci 3. srpna ve věku 56 let. Rozloučení se konalo v kostele v Mysločovicích s 
hasičskými poctami a velkého množství lidí, kteří byli jak v kostele, tak i na nádvoří 
před kostelem. Členem našeho sboru byl 39 let. Velká čest jeho památce.

7. září 2024 proběhla na výletišti Zahrázovo poslední soutěž ZLPS spojená s 
ukončenou letošní závodní sezóny. Celý maraton začal úderem 11 hodiny a běžel se 
jeden útok za druhým. Postupně se nám tak představili muži, ženy, dorci, dorky a 
muži nad 35 let. A právě v té poslední zmíněné kategorii se nám velice zadařilo, 
protože jsme se umístili na 1. místě!! Celkově ve zlínské lize se tito naši zralý muži 
umístili na skvělém 3. místě. Navíc si náš sbor odnesl i ocenění od představitelů ZLPS,
cenu fair-play za celkový přístup k soutěžím, skvělou organizaci této náročné akce a 
vůbec za to, jak náš sbor přistupuje ke všemu zodpovědně a s maximálním 
nasazením. Po vyhlášení všech výsledků, a to jak naší soutěže, tak i ZLPS, následovala
nekonečná párty s profi DJs a končilo se opravdu až druhý den dopoledne. Akce to 
byla náročná, ale skvělá a všichni si moc pochvalovali celkovou organizaci a 
připravenost na tak velkou masu lidí. Za celý den se totiž na výletišti protočilo více 
jak 1000 lidí, viděli jsme 77 požárních útoků a večerní párty se zúčastnilo přibližně 
400 hasičů i ostatních občanů Sazovic. Kdo tam nebyl, může opravdu jen litovat.

15. září 2024 v 5:40 nám KOPIS vyhlásil poplach. Následkem dlouhotrvajících silných 
dešťů se vylil z koryta potok Racková (místní název Svodnice). Vše začalo už ve 
čtvrtek 13. září, kdy byla vydána výstraha pro téměř celé Česko, že nás zasáhnou 
silné povodně. Naše jednotka byla od té doby nonstop v pohotovosti, plnily se pytle 
s pískem a rozvážely se na strategická místa. Voda pomalu stoupala až na 3. SPA, ale 
nad ránem asi ve 4 hodiny se začala vylévat.



Od té doby začala stoupat tak rychle, že během ranních a dopoledních hodin 
zaplavila celou polovinu obce. Voda se valila všude a brala sebou vše, co jí stálo v 
cestě. Pak následovalo zachraňování osob, zvířat a majetku. Postupně se k nám 
sjíždělo spousta sborů, včetně profesionálu ze Zlína. Zachraňovalo se i na člunech. To,
co tato rozbouřená voda ukázala, byla doslova apokalypsa. Pamětníci na povodně z 
roku 1997 říkali, že tato povodeň byla daleko horší a většího rozsahu, protože hladina
vody byla asi o 50 cm výš, než v inkriminovaném roce 1997. Voda tak zaplavila celou 
část obce od hlavní cesty směrem k potoku a v místní části Padělky dokonce i hlavní 
cestu. Vše se popsat nedá, ale po pomalém opadnutí vody v odpoledních a večerních
hodinách, se ukázala celá ta zkáza, která po ní zůstala. Odklízecí práce budou trvat 
spoustu dní, ale naštěstí se k nám každý den sjíždí spousta dobrovolníků z širokého 
okolí, tak snad se vše podaří uklidit a uvést do původního stavu.

28. září 2024 proběhly v naší obci oslavy patrona obce Sv. Václava. I přes nedávné 
povodně, které doslova smetli půlku obce, jsme se rozhodli oslavy udělat, ikdyž v 
omezeném režimu. Ráno proběhl budíček, poté následoval průvod ke kostelu sv. 
Václava, kde proběhla mše svatá. Poté se průvod přesunul k budově úřadu, kde na 
sále proběhl slavnostní oběd a menší pohoštění pro všechny zvané. Po celý den nás 
hudebně doprovázela osvědčená Zdounečanka. Končilo se až na večer. Z důvodu 
povodní byl vynechán doprovodný program na koupališti, které bylo velkou vodou 
značně poničeno.

18. října 2024 proběhl od 15 hodin sběr železa. Celou obec jsme objeli za ne necelé 2
hodiny, ale železa jsme tentokrát moc nenasbírali. Přistavený kontejner se podařilo 
naplnit asi z jedné poloviny.

25. října 2024 prošel naší obcí lampiónový průvod. Začalo se po 18 hodině u místní 
školy, kde se za zvuku státní hymny položil věnec na pomník TGM. Poté se vyšlo na 
průvod obcí a vše se zakončilo u budovy úřadu, kde proběhl ohňostroj a následovalo 
malé pohoštění.

26. října 2024 proběhla podzimní vycházka do přírody. Vycházelo se po deváté 
hodině od hasičárny směrem do Lázů. Cestou se plnili různé úkoly, které zaměstnali 
jak děti, tak i dospělé. Zpět do hasičárny se přijelo hasičskou Avii krátce po 12 
hodině. Vycházky se účastnilo asi 20 lidí.

Po celý tento rok fungovali samozřejmě i naše závodní teamy mužů, žen, dětí a mužů 
nad 35 let. Všechny jejich úspěchy i neúspěchy, postřehy i strasti, se dozvíte už za 
chvíli v samostatných zprávách, které si pro vás připravili jejich trenéři a členové.



To je tak zatím ve vší moji stručnosti vše, co se od poslední výroční schůze událo a 
teď se jen v rychlosti mrkněme, co nás do konce tohoto roku ještě čeká. Obci určitě 
opět pomůžeme 14. prosince s přípravou vánočního jarmarku, nejspíš se před 
koncem roku sejdeme na vánočním turnaji v kuželkách na Machové a Nový rok 
přivítáme společně zde na tomto sále v silvestrovské zábavě.

Sestry a bratři hasiči, vážení hosté, nebojte se, nezačínám to celé číst opět od 
začátku, ale opravdu už je to ode mne vše a já vám za celý náš sbor dobrovolných 
hasičů ze Sazovic přeji klidné Vánoce, úspěšný vstup do nového roku a ať je ten rok 
2025 už opravdu rokem klidným a pohodovým.

Děkuji vám za pozornost

Vypracoval: Tomáš Omyla, jednatel SDH Sazovice

Zpráva o činnosti týmu 35+ v roce 2024
Náš soutěžní tým v kategorii 35+ se letos zúčastnil všech čtrnácti závodů Zlínské ligy
požárního  sportu.  Celkově  jsme získali  73  bodů,  což  nám zajistilo  třetí místo  při
závěrečném vyhlášení. Díky zkušenostem z loňské sezóny jsme postupně zlepšovali
naše časy, což nám dává naději na úspěšnou příští sezónu.

Zpráva o činnosti týmu mužů v roce 2024
Letošní  sezóna nám přinesla 19.  místo v Zlínské lize s celkovým ziskem 25 bodů.
Navíc jsme dosáhli nového osobního rekordu s časem 18:06. Celá sezóna proběhla
bez zranění. Aktivně jsme se podíleli na úpravách a opravách nové tratě, chodili na
brigády  a  pravidelně  zalévali  trať.  Během  povodní  jsme  pomáhali  s  úklidem  a
hlídkovali  přes  noc  v  hasičské  zbrojnici.  Také  jsme  se  účastnili  kulturních  akcí  a
pomáhali při sběru železa.

Vypracoval: Martin Potočný, starosta SDH Sazovice



Zpráva o činnosti týmu žen v roce 2024
Dovolte mi, abych Vám shrnula za tým žen naši sezónu 2024. Abych nás nejdříve 
představila, před 2 lety jsme se sešly holky z různých sborů a řekly si, že by bylo 
skvělé spojit naše síly. Každá z nás přinesla do týmu něco jiného – zkušenosti, 
dovednosti, ale hlavně chuť se zlepšovat a společně zažívat nové věci. A tak vznikl 
náš tým, který je nejen o sportovních úspěších, ale především o přátelství a 
vzájemné podpoře.

A teď už k naší sezóně.

Sezóna byla plná výzev. Bohužel se nám nepodařilo dosáhnout našich cílů a zažily 
jsme několik zklamání, nejen na sportovní úrovni. I přes to jsme se snažili a odnesli si
cenné zkušenosti.

Pár soutěži stojí za zmínku. Co se týče Zlínské ligy požárního sportu, tak to bylo 
2.místo v Pohořelicích za čas 17:49 ( lepší za 17:39 ).Stejný čas, akorát s lepším 
sestřikem 17:21, na soutěži v Bratřejově, který nám stačil na 4. příčku. 4. Místo v 
Tečovicích, za čas 18:40, lepší za 17:04. Zmíníme také naši domácí soutěž, lepší terč 
měl hodnotu 16:82, druhá proudařka jak je u nás už známo, vymalovala až na 
výsledný čas 20:55. Celkově jsme se umístily na 8. místě ve Zlínské lize.

S holkama jsme si zaběhly i jiné soutěže, V Kněžpoli jsme brali 3.místo, lepší terč za 
krásných 16:95 , druhý čas se bohužel zastavil až na hranici 18té vteřiny. Na začátku 
října jsme se zúčastnily velké soutěže, October Cupu v Babicích. Jako 66. tým jsme se 
postavily na start. Trať, která byla po celodenním dešti značně rozblácená, 
představovala pro všechny týmy velkou výzvu. Nic nás však nerozhodilo, možná jen 
naši béčkařku spoj na základně, a tím následné vykrácení proudařek. Přestože by 
nám lépe sestříknutý čas 17:17  zajistil umístění na stupních vítězů, výsledný čas 
18:28 nás posunul na 8.místo. I přes tuto nepříjemnost jsme na svůj výkon pyšné. 
Soutěžily jsme s mnoha zkušenými týmy, včetně extraligových a slovenských týmů, a 
dosáhly jsme dobrého výsledku.

Chtěly bychom poděkovat našemu trenérovi Zdeňovi za celou sezonu, za všechny 
tréninky a za čas, který nám věnoval. A velké díky i Ráďi za podporu na závodech i 
mimo ně.

Děkujeme Sboru dobrovolných hasičů Sazovice za poskytnutou příležitost 
reprezentovat Vás. Všechna podpora, kterou jsme od vás získali, pro nás byla 
nesmírně cenná. Pokud se příští rok už společně nesejdeme, věříme, že na nás 
budete vzpomínat v dobrém.

Vypracovala: Nela Furmanová, proudařka týmu žen



Zpráva o činnosti mládeže za rok 2024
Letošní sezónu jsme začali začátkem Března kdy jsme pomohli posbírat kameny při
rekonstrukci závodní trati a to několikrát při zahájení dalších tréninku. Ve zbrojnici
jsme procvičovaly zdravovědu, topografii,  uzly,  a  samozřejmě základnu. A protože
tráva na nové trati ještě nebyla narostená tak jsem trénovali útoky na náhradní trati
a to na louce pana Vlčka kterou nám zapůjčil tím to bych mu moc chtěl poděkovat za
jeho vstřícnost moc děkujeme. Polovině května nám začala závodní sezóna požárním
útoku a jak je už zvykem zúčastnili jsme se dvou lig, Zlínské ligy mladých hasičů ZLMH
a Středomoravského poháru mládeže StMPM. Celkem dvacet pět závodů. Děti celou
sezónu bojovali potýkali jsme se zranění mi, tak jsem museli neustále měnit posty na
základně . Ale vše se zvládlo. První část sezóny jsem ukončili na nové domácí trati v
čase 17:76.  Průběhu prázdnin  jsme uskutečnili  výlet  na  zříceninu hradu Lukov,  a
přepsáním ve zbrojnici. Děti si museli uvařit večeři na kotlíku podával se buřt guláš
který se nám povedl, poté  jsme se vydali na noční procházku po okolí cca po dvou
hodinách jsme se vrátili a šlo se spát. Ráno jsme dáli rozcvičku a nachystali snídani
lívanečky s nutelou a po úklidu jsme se vydali k domovům. A už je tu záři a to jsme
ukončili  závodní  sezónu  čtyřmi  závody  a  celkově  jsme  se  umístili  ve  Zlínské  lize
mladých hasičů na krásném 9. místě a ve Středomoravském poháru mládeže na 13.
místě . Náš nejrychlejší čas sezóny byl 15:39 na Lukově. Závěr bych chtěl poděkovat
naším dětem za obrovské nasazení a reprezentaci sboru. 
Jakub Gerža – strojník 
Tereza Bartoňová – spoj savic 
Josef Svoboda – Koš , proud
Valerie Králová – rozdělovač 
Matěj Kolařík – béčka , koš, rozdělovač 
Dominika Pavelková – proud
Nikol Riedlová – béčka 
Adéla Potočná – proud 
Karolína Bartoňová – proud, rozdělovač
A  na  závěr  bych  se  chtěl  rozloučit  z  naší  nejstarší  členskou  týmu  starších  žáků
Karolínou Bartoňovou.
Karolíno byla to letos poslední sezóna za žáky děkujeme ti za vzornou reprezentaci
sboru. Tvůj temperament, a akčnost nám bude chybět. Do další sezóny která bude už
v kategorii dorostenky ti přejeme spoustu sil, odhodlání, a spoustou zážitků a nových
kamarádů. Karle, moc děkuji.

Vypracoval: Josef Gerža, referent a trenér mládeže


